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Närvarolista  
 

 

 

Parti Ledamöter Närvarande 
Ej 

närvarande 
Ersättare 

C Isa Wiman, ordförande1 x   

M Conny Söderström2 x   

V Golriz Kamangar3  x  

     

 Representanter föreningar/byalag    

 Helena Wänerstrand, Naturskyddsföreningen Österåker  x  

 Maria Olausson, Naturskyddsföreningen Österåker x   

 Mats Olsson, LRF   x  

 Ingela Martinsson, Friluftsfrämjandet i Österåker x   

 Jakob Valentin, Österåkers scoutkår x   

 Anders Bengtsson, Trälhavets båtklubb  x   

 Joakim Jonsson, Österåkers sportfiskeklubb x   

 Jan Höglund, Österåkers sportfiskeklubb  x  

 Michaela Lundell, Orienteringsklubben Österåker x   

 Sara Annmo, Svenska kyrkan   x  

 

Bo Hedenstedt, Österåkers hembygds- och 

fornminnesförening  x  

 Paul Sellman, Företagarna i Österåker  x  

 Anne Rosbäck STF Stockholm Nordost  x  

 

 Övriga närvarande Funktion 

X Jenny Karlsson Hållbarhetsstrateg, kommunen 

X Maria Lindström Miljö- och hälsoskyddschef, kommunen 

X Krister Sernbo Strategisk planeringschef, kommunen 

X Martina Berg Landskapsarkitekt, kommunen 

X Per Bergwall Parkingenjör, kommunen 
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MKR § 1   

 

Mötets öppnande och val av justerare 

 
MKR-rådets beslut 
 
MKR-rådet utser Conny Söderström till justerare. 

 

 

Sammanfattning  
 
Alla deltagare presenterar sig. Ordföranden föreslår att Conny Söderström utses till justerare. 

 

______________ 
 
MKR § 2   

 

Fastställande av dagordning 

 

MKR-rådets beslut 
 
Dagordningen fastställs. 

 

______________ 
 

MKR § 3   

 

Info om projekt brynmiljöer 

Martina Berg och Per Bergwall presenterar 

 

Sammanfattning  

______________ 
 

MKR § 4 

 

Info om projekt skapa brynmiljöer 
Martina Berg och Per Bergwall berättar om arbetet.  

 

Startades 2022 och pågår tom 2024. Bidrag har sökts och fått av Länsstyrelsen som medfinansierar 

åtgärderna. Skolelever i närheten har engagerats för att bidra med holkar. 

Förutom högre biologisk mångfald genom att fler biotoper för insekter och andra djur och växter skapas, så 

ser projektet till att ta ned träd som riskerade falla ned över tomter eller hus. Vi har fler stormar nu och 

risken för trädfällen har ökat.  

 



 

 
Minnesanteckningar för MKR 20220224 

 

  4 (6) 
   

 
 

Justerandes signaturer  Utdragsbestyrkande 

Respons från deltagarna: 

 Bra att engagera skolelever, har varit mycket positiv respons på praktiska fiskevårdsprojekt för 

skolelever (Skolbäcken bland annat) 

 Mycket positiv åtgärd! 

 

______________ 
 

MKR § 5 

 

Info om projekt Pollineringsplan 
Martina Berg berättar om vad den nya pollineringsplanen innebär och utredningarna som ligger till grund för 

den. Den kommer fungera som underlag i kommunens planering av tätorten. 

Kommunen har märkt ett motstånd mot att låta gräsytor växa, ser ovårdat ut i mångas ögon. Därför 

planerar man att göra åtgärderna stegvis tex låta ängsmarken ha formen av rabatter. 

Respons från deltagarna: 

 Vore bra om kommunen har kontakt och sprider information om hur man kan bidra till biologisk 

mångfald till vägföreningar, villaägar-föreningar/samfälligheter. Tex hur man kan sköta dikesgrenar 

genom att inte klippa på våren. Börja i alla fall med de största föreningarna. 

o Kommunen tar fram planerad info på hemsidan 

o Martina ser över om gatuenhetens upparbetade kontakter med vägföreningar kan 

användas för att sprida information 

o Krister förklarar att kommunens organisation inte är uppbyggt kring att aktivt driva 

utåtriktat arbete såsom informationsspridning, dialog och annan samverkan. Men det är 

något som det finns intresse av att utveckla på sikt. 

 Finns gröna tak med? 

o Ja som en av åtgärderna i planen. 

 Naturskyddsföreningen har billiga skyltar man kan sätta upp om man exempelvis låter trädgården 

vara ”ovårdad” för att bidra till biologisk mångfald. Ger också nyfikenhet och informationsspridning 

(man gör som grannen gör!). 

  

 

Sammanfattning  
Planen är framtagen och klar, men ännu inte antagen politiskt.  

Rådets medlemmar får presentationen skickad via mail. 

Kommunen planerar ett samarbete med Naturskyddsföreningen för att engagera invånare i ett praktiskt 

projekt. Inspirerat av TV-programmet ”Ta naturen tillbaka” 

 

______________ 
MKR § 6 

 

Info om aktuellt inom kommunen miljö- och hållbarhetsarbete 
Jenny Karlsson, hållbarhetsstrateg på kommunen berättar.  

 

Sammanfattning  
Information om  

 Status för Miljö- och klimatprogram (upp för beslut i KF 7 mars 2022) 

 Arbetet med en ny Energiplan (konsult upphandlad- beräknas klar i juni 2022)  

 Forsknings- och utvecklingsprojekt Hållbar utveckling i förskolan pågår 2021-2023 
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 Att kommunen har svarat på remissen av Länsstyrelsens och regionens vägledning för hur 

jordbruksmarks ska hanteras i den fysiska planeringen. Kommunen har samma bild som 

vägledningen beskriver, men vill ha ännu tydligare kring vad som räknas som ”väsentligt 

samhällsintresse” och kartmaterialet. 

 

Respons från deltagare: 

 Bebyggelsen av värdefull jordbruksmark vid Näs var ett kommunalt beslut som hanterades dåligt. 

Har synen ändrats gällande jordbruksmarkens betydelse gentemot bebyggelse-utveckling? 

o Kunskapen kring jordbruksmark vs väsentligt samhällsintresse har ökat väsentligt i den 

kommunala förvaltningen. Kommunen har tagit fram en Jordbruksmarksstrategi och haft 

välbehövlig dialog med lantbrukare i processen. Men planerna att fortsätta utveckla Östra 

Kanalstaden och kring Näsudden består. Ihop ger planerna en sammanhållen bebyggelse 

som går i linje med kommunens mål kring stadsplanering och ökar kvaliteten även hos det 

första området (som nu är avskärmad från tätorten). Det är en missuppfattning att 

jordbruksmarken runt Näs är av riksintresse, men all jordbruksmark är av ”nationellt 

intresse” och har ett starkt lagskydd. 

______________ 
 

MKR § 7 

 

Miljö- och klimatarbete i föreningarna 
 

Sammanfattning  
Österåkers fiskeförening:  

Har fått miljöbidrag och ska anlägga leksträckor i Smedbyån under året. Gjorde även flera åtgärder under 

2021, samt har föera ansökningar om bidrag för fiskevårdsåtgärder ute, bland annat för att introducera öring 

i Ubbebäcken och  andra åtgärder i Isättrabäcken. 

 

Naturskyddsföreningen Österåker:  

Har också fått miljöbidrag för att rädda paddor och informationskampanj på Facebook om hållbara livsstilar. 

Stort intresse för att engagera sig i padd-räddningen på första mötet. Första infomaterialet gav stor aktivitet 

utanför Österåker. Tyvärr obehaglig ton i diskussioner av meningsmotståndare. Men kampanjen ska fortgå. 

Tipsar om att Roslagsvatten har bjudits in för att prata om pilotanläggningen med slamfri reningsteknik på 

årsmötet. Öppet för alla att lyssna och mötet annonseras i Kanalen. 

 

Orienteringsklubben: 

Har även i år deltagit i projektet Hittaut. I år ligger alla kontroller i tätort och strategiskt placerade för att 

inte störa på olämpliga platser. Har även naturkartan i år i Domarudden. Tips att kommunen skulle kunna 

använda Hitta-ut kontrollerna för att ge information  med QR-kod eller skyltar kring en plats eller åtgärd 

nästa år. Tex brynmiljö, park med pollineringsväxter osv,.  

 

Trälhavets båtklubb: 

Fortsätter arbeta med att se till att marken inte förorenas med gifter från båtbottenförg. Mäter skrov med 

sk TRX-mätning och har samråd med kommunens tillsynsmyndighet (Miljö- och hälsa) 

 

Friluftsfrämjandet: 

Stort ökat intresse för mulle-verksamheten. Fått miljöbidrag för att anordna skräpplockardag och friluftsdag 

som inspirerar till aktiviteter och hemester i närmiljön. 

______________ 
 

MKR § 8 
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Planera nästa möte 
De inkomna agenda-förslagen visades och diskuterades i rådet. Nya förslag som kom upp var 

 Information om ny båttvätt i kommunen, som enligt uppgift är på gång att upphandlas 

 Information om status för centrumplanen, dvs var kommunen är i planeringsprocessen 

 Information om Slussen-arbetet från Markus Andersson, miljöplanerare 

 Information om åtgärder i vattenmiljön för Kyrkfjärden. 

 

MKR-rådets beslut 
Alla rådets representanter för mail två önskemål på agendapunkter. Jenny sätter ihop nästa agenda utifrån 

vilka förslag som flest efterfrågar, och möjligheten för expert/föredragare att komma. Agendan stäms av 

med ordförande Isa Wiman. 

______________ 
 

 

MKR § 9 

 

Övriga frågor   
A. Förslag att information om föreningarnas respektive kommunens pågående miljö- och 

hållbarhetsarbete blir en stående punkt på agendan 

B. Påminnelse att lämna in beslut om att få vara föreningens representant i rådet 

 
 
______________ 
 


